
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

REUNIÓN DA COMISIÓN 8ª, PESCA E

MARISQUEO
 

Día: 07.06.2019        Hora: 10:30



 
 

 

 

A Comisión 8ª, Pesca e Marisqueo, da que vostede forma parte, reunirase o próximo día 7 de xuño 

de 2019, ás 10:30 horas, no pazo do Parlamento. 

 

A orde do día é a seguinte : 

 

 

Punto único.- Preguntas orais 

  

1.1 43334 (10/POC-006854) 

 Grupo Parlamentario Popular de Galicia 

 Egerique Mosquera, Teresa e 6 máis 

 Sobre os datos referidos á superficie de bancos marisqueiros rexenerados con 

cargo ás axudas convocadas para o período 2010-2015 e correspondentes ao 

período de adaptación ao novo Fondo Europeo Marítimo e da Pesca, así como o 

tipo de actuacións que vai formular a Xunta de Galicia no ano 2019 e no futuro 

no campo da conservación e restauración da biodiversidade e dos ecosistemas 

mariños 

 Publicación da iniciativa, BOPG n.º 418, do 24.01.2019 

  

1.2 43578 (10/POC-006921) 

 Grupo Parlamentario Popular de Galicia 

 Egerique Mosquera, Teresa e 6 máis 

 Sobre o balance da Consellería do Mar respecto do volume de tráficos comerciais 

e náuticos durante o período de 2014 a 2018 e a evolución concreta no exercicio 

2018 

 Publicación da iniciativa, BOPG n.º 419, do 25.01.2019 

  

1.3 47188 (10/POC-007497) 

 Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 

 Prado Cores, María Montserrat e 5 máis 

 Sobre as medidas previstas pola Xunta de Galicia en relación coa situación dos 

bancos de libre marisqueo na ría de Arousa 

 Publicación da iniciativa, BOPG n.º 444, do 13.03.2019 

  

1.4 49251 (10/POC-007791) 

 Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 

 Prado Cores, María Montserrat e 5 máis 

 Sobre o nivel de execución por parte do Goberno galego dos recursos 

procedentes do Fondo Europeo Marítimo e da Pesca nos anos 2017 e 2018 

 Publicación da iniciativa, BOPG n.º 470, do 30.04.2019 

  

1.5 49418 (10/POC-007822) 

 Grupo Parlamentario de En Marea 

 Miranda Pena, Flora María e Quinteiro Araújo, Paula 

 Sobre as medidas que vai adoptar o Goberno galego para evitar a modificación 
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das condicións laborais do persoal pola empresa concesionaria do servizo de 

salvamento marítimo 

 Publicación da iniciativa, BOPG n.º 470, do 30.04.2019 

  

1.6 49422 (10/POC-007824) 

 Grupo Parlamentario de En Marea 

 Miranda Pena, Flora María e Quinteiro Araújo, Paula 

 Sobre o número de estacións depuradoras de augas que teñen instalados na 

actualidade en Galicia mecanismos de depuración terciaria, así como sobre os 

proxectos que vai implantar o Goberno galego para evitar a actual situación de 

contaminación das rías 

 Publicación da iniciativa, BOPG n.º 470, do 30.04.2019 

  

1.7 49579 (10/POC-007842) 

 Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 

 Toja Suárez, María Dolores e Otero Rodríguez, Patricia 

 Sobre as actuacións concretas levadas a cabo polo Goberno galego nos últimos 

cinco anos contra o furtivismo na reserva mariña dos Miñarzos, en Lira, así como 

as medidas que vai desenvolver para evitar os continuos conflitos cos furtivos 

nela 

 Publicación da iniciativa, BOPG n.º 476, do 14.05.2019 

  

1.8 49928 (10/POC-007884) 

 Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 

 Otero Rodríguez, Patricia e Toja Suárez, María Dolores 

 Sobre o número de emerxencias en terra e de traslados hospitalarios non 

derivados de rescates no mar atendidos polo helicóptero "Pesca II" na Mariña 

lucense entre os anos 2010 e 2019, así como a necesidade de apoio do servizo do 

061 nestes casos 

 Publicación da iniciativa, BOPG n.º 479, do 22.05.2019 

  

 

O que lle comunico para o seu coñecemento e a súa convocatoria á devandita reunión. 

 

Santiago de Compostela, 3 de xuño de 2019 

 

 

 

Marta Rodríguez Arias 

Presidenta da Comisión 

 

Marta 
Rodrigu
ez Arias

Firmado digitalmente por 
Marta Rodriguez Arias 
Nombre de 
reconocimiento (DN): 
cn=Marta Rodriguez Arias, 
email=marta.rodriguez.aria
s@parlamentodegalicia.gal 
Fecha: 2019.06.03 13:20:51 
+02'00'
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Asinado dixitalmente por:

 

Marta Rodriguez Arias na data 03/06/2019 13:20:51
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RELACIÓN DE MEMBROS DE 
COMISIÓN 8ª, PESCA E MARISQUEO

POR ORDE ALFABÉTICA
 

Mesa

 

Vogais

Presidenta
Marta Rodríguez Arias P

Vicepresidente
José Alberto Pazos Couñago P

Secretaria
Flora María Miranda Pena EM

Teresa Egerique Mosquera P
Martín Fernández Prado P
María Ángeles García Míguez P
Patricia Otero Rodríguez S
María Montserrat Prado Cores BNG
Paula Quinteiro Araújo EM
María Soraya Salorio Porral P
María Dolores Toja Suárez S
Daniel Vega Pérez P



 

 

Reunión da Comisión 8ª, Pesca e Marisqueo

Día: 07.06.2019        Hora: 10:30

Orde do día

 

 

1. Preguntas orais



 

 

Reunión da Comisión 8ª, Pesca e Marisqueo

Día: 07.06.2019        Hora: 10:30

Orde do día

 

 

1.1 43334(10/POC-006854)

Grupo Parlamentario Popular de Galicia

Egerique Mosquera, Teresa e 6 máis

Sobre os datos referidos á superficie de bancos marisqueiros

rexenerados con cargo ás axudas convocadas para o período

2010-2015 e correspondentes ao período de adaptación ao novo

Fondo Europeo Marítimo e da Pesca, así como o tipo de

actuacións que vai formular a Xunta de Galicia no ano 2019 e

no futuro no campo da conservación e restauración da

biodiversidade e dos ecosistemas mariños

Publicación da iniciativa, 418, 24.01.2019



 

 

Á Mesa do Parlamento 
 
Teresa Egerique Mosquera, Marián García Míguez, Martín Fernández Prado, 
Alberto Pazos Couñago, Marta Rodríguez Arias, Soraya Salorio Porral e Daniel 
Vega Pérez, deputadas e deputados do Grupo Parlamentario Popular de Galicia, ao 
abeiro do disposto no artigo 152 e concordantes do Regulamento da Cámara, 
presentan ante esa Mesa, a seguinte pregunta para a súa resposta oral na 
Comisión 8ª, Pesca e Marisqueo. 
 
O novo Fondo Europeo Marítimo e da Pesca (FEMP) financia proxectos de aplicación 

da nova reforma da Política Pesqueira Común (PPC) e presta apoio financeiro aos 

pescadores, acuicultores e poboacións costeiras para a súa adaptación ás novas 

normas. 

No marco do FEMP promóvense proxectos destinados a fomentar o “crecemento azul” 

e a creación de postos de traballo, ao amparo da política marítima integrada da UE; 

facéndose extensión á xestión, recuperación e seguimento de zonas mariñas 

protexidas, paraxes da Rede Natura 2000 e hábitats costeiros de especial intereses 

para a cría de organismos mariños. 

Neste eido, para o período 2010-2015, convocáronse as correspondentes axudas ao 

período de adaptación ao novo FEMP, proceso xa coñecido por todos os presentes, 

aínda que sí se realizou unha encomenda para 2016 e 2017, co obxectivo de rexenerar 

os bancos marisqueiros de toda Galicia. 

Neste senso, desde o Grupo Parlamentario Popular, consideramos relevante recuperar 

as zonas que perderon a súa capacidade ou potencialidade produtiva a través da 

rexeneración das mesmas. 

Polo exposto, os deputados e deputadas  asinantes formulan as seguintes preguntas: 

1. Cal foi a superficie rexenerada nestes anos para o súa mellora produtiva? 

2. Cantos proxectos se desenvolveron para acadar esta superficie? 

3. Que tipo de actuacións ten a Xunta de Galicia previsto formular no presente ano 

e no futuro, horizonte 2020, no campo da conservación e restauración da 

biodiversidade e dos ecosistemas mariños? 

 

4. No marco de actividades marisqueiras sustentables, dispón a Xunta de Galicia 

dunha previsión aproximada da cantidade de superficie de bancos marisqueiros 

que se prevé rexenerar ao longo deste ano e no futuro, horizonte 2020? 
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Santiago de Compostela, 14 de xaneiro de 2.019. 
 
 
Asinado dixitalmente por: 

 
Teresa Egerique Mosquera na data 14/01/2019 13:09:50 

 
María Ángeles Garcia Míguez na data 14/01/2019 13:10:17 

 
Martín Fernández Prado na data 14/01/2019 13:10:27 

 
Alberto Pazos Couñago na data 14/01/2019 13:10:43 

 
Marta Rodriguez Arias na data 14/01/2019 13:11:03 

 
María Soraya Salorio Porral na data 14/01/2019 13:11:20 

 
Daniel Vega Pérez na data 14/01/2019 13:11:29 
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Reunión da Comisión 8ª, Pesca e Marisqueo

Día: 07.06.2019        Hora: 10:30

Orde do día

 

 

1.2 43578(10/POC-006921)

Grupo Parlamentario Popular de Galicia

Egerique Mosquera, Teresa e 6 máis

Sobre o balance da Consellería do Mar respecto do volume de

tráficos comerciais e náuticos durante o período de 2014 a

2018 e a evolución concreta no exercicio 2018

Publicación da iniciativa, 419, 25.01.2019



 

 

Á Mesa do Parlamento 
 
Teresa Egerique Mosquera, Marián García Míguez, Martín Fernández Prado, 
Alberto Pazos Couñago, Marta Rodríguez Arias, Soraya Salorio Porral e Daniel 
Vega Pérez, deputadas e deputados do Grupo Parlamentario Popular de Galicia, ao 
abeiro do disposto no artigo 152 e concordantes do Regulamento da Cámara, 
presentan ante esa Mesa, a seguinte pregunta para a súa resposta oral na 
Comisión 8ª, Pesca e Marisqueo. 
 
 
É unha cuestión de todos traballar a prol de afianzar os espazos portuarios de carácter 
comercial nunha orientación que permita a potenciación do transporte marítimo de 
mercadorías. Unha máxima que ha de ser acompañada da atracción de novos tráficos 
e o desenvolvemento do transporte intermodal.  
 
Por iso, desde o Grupo Parlamentario Popular consideramos que é imperativo seguir 
apostando por avanzar na conversión dos nosos peiraos en auténticas plataformas de 
distribución e centros de intercambio de mercadorías entre transportes marítimo, 
ferroviario e por estrada.  
 
Mais non só no aumento do volume de tráficos debemos traballar. Temos que 
perseverar tamén no desenvolvemento dunha estratexia destinada a atraer e potenciar 
ao sector náutico mediante a disposición de peiraos axeitados, en condicións de 
espazos recreativos e deportivos de primeiro nivel.  
 
Isto se plasma nos milleiros de atraques dispostos ao longo dos 122 portos da nosa 
estrutura portuaria autonómica, os cales permiten fomentar o emprego e dinamizar 
economicamente as zonas costeiras.  
 
Polo exposto, os deputados e deputadas asinantes formulan as seguintes preguntas 

orais en comisión: 

- Cal é o balance que realiza a Consellería sobre o volume de tráficos comerciais e 

náuticos desenvoltos nos últimos catro exercicios (período 2014 – 2018)? 

- Cal foi, en concreto, a evolución no ano 2018? 

 
 
 
Santiago de Compostela, 15 de xaneiro de 2.019. 
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Asinado dixitalmente por: 

 
Teresa Egerique Mosquera na data 15/01/2019 13:33:27 

 
María Ángeles Garcia Míguez na data 15/01/2019 13:33:44 

 
Martín Fernández Prado na data 15/01/2019 13:33:51 

 
Alberto Pazos Couñago na data 15/01/2019 13:34:07 

 
Marta Rodriguez Arias na data 15/01/2019 13:34:19 

 
María Soraya Salorio Porral na data 15/01/2019 13:34:33 

 
Daniel Vega Pérez na data 15/01/2019 13:34:41 
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Reunión da Comisión 8ª, Pesca e Marisqueo

Día: 07.06.2019        Hora: 10:30

Orde do día

 

 

1.3 47188(10/POC-007497)

Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego

Prado Cores, María Montserrat e 5 máis

Sobre as medidas previstas pola Xunta de Galicia en relación

coa situación dos bancos de libre marisqueo na ría de Arousa

Publicación da iniciativa, 444, 13.03.2019



       

 

 

 

 

 

 

 

 

 
  

OFICINA PARLAMENTAR 

Parlamento de Galiza 

Rúa do Hórreo, s/n. Tel. 0034 981 551 545 

Fax. 0034 981 551 420. Fax prensa: 0034 981 551 421 

gp-bng@parlamentodegalicia.gal 

15702 Santiago de Compostela 

Galiza 
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Á Mesa do Parlamento 

Montserrat Prado Cores, Olalla Rodil Fernández, Ana Pontón Mondelo, 

Xosé Luis Rivas Cruz, Luis Bará Torres e Noa Presas Bergantiños, deputadas e 

deputados do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro 

do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta 

oral na Comisión 8ª, relativa á situación dos bancos de libre marisqueiro da ría de 

Arousa. 

 

Un ano máis a campaña do libre marisqueo na ría de Arousa repetiuse a mesma 

situación dos últimos anos, que é o desplome da produción,e que ningún dos problemas 

que orixinan a mesma foi abordado. 

É unha evidencia que un ano máis os resultados foron nefastas nos bancos de 

libre marisqueo da ría de Arousa, o que supón para o colectivo de mariscadores/as 

situación de angustia, escaseza de rendas... sen que exista unha estratexia por parte sa 

Xunta de recuperación das poboacións de moluscos bivalvos na Ría, nin medidas 

concretas contra a perda de ingresos dos colectivos de mariscadores/as producida pola 

falta de capturas. 

 

Por estas razóns formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 8ª: 

-Que medidas vai adoptar a Xunta de Galiza para evitar que a campaña de libre 

marisqueo 2019-2020 volva ser un ano máis nefasta? 
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-Cal foi a estratexia de recuperación das poboacións de moluscos bivalvos na ría 

de Arousa realizada pola Consellaría do Mar? 

-Que medidas se levaron a cabo de rexeneración dos bancos? 

-Que medidas vai adoptar a Consellaría do Mar diante da perda de ingresos dos 

colectivos de mariscadores/as pola falta de capturas? 

 

Santiago de Compostela, 4 de marzo de 2019 

 

Asdo.: Montserrat Prado Cores 

Luis Bará Torres 

Olalla Rodil Fernández 

Noa Presas Bergantiños 

Xosé Luis Rivas Cruz 

Ana Pontón Mondelo  

Deputadas e deputados do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

María Montserrat Prado Cores na data 04/03/2019 11:33:38 

 

Ana Pontón Mondelo na data 04/03/2019 11:33:42 
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Xose Luis Rivas Cruz na data 04/03/2019 11:33:44 

 

Olalla Rodil Fernández na data 04/03/2019 11:33:45 

 

Noa Presas Bergantiños na data 04/03/2019 11:33:46 

 

Xosé Luis Bará Torres na data 04/03/2019 11:33:48 

 

C
S

V
: p

H
W

qc
TI

rH
1

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/



 

 

Reunión da Comisión 8ª, Pesca e Marisqueo

Día: 07.06.2019        Hora: 10:30

Orde do día

 

 

1.4 49251(10/POC-007791)

Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego

Prado Cores, María Montserrat e 5 máis

Sobre o nivel de execución por parte do Goberno galego dos

recursos procedentes do Fondo Europeo Marítimo e da Pesca nos

anos 2017 e 2018

Publicación da iniciativa, 470, 30.04.2019
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Á Mesa do Parlamento 

Montserrat Prado Cores, Luis Bará Torres, Ana Pontón Mondelo, Xosé 

Luis Rivas Cruz, Olalla Rodil Fernández e Noa Presas Bergantiños, deputadas e 

deputados do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro 

do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta 

oral na Comisión 8ª, ao nivel de execución dos fondos FEMP por parte do Goberno 

galego. 

 

O Comisario de Pesca da Comisión Europea, Karmenu Vela, a preguntas 

formuladas pola eurodeputada do BNG Ana Miranda, sobre o estado de execución dios 

fondos FEMP no período actual contestou que “a Comisión é consciente dos atrasos na 

execución do FEMP por parte do Estado español” e animou a este a acelerar a 

execución dos cartos dispoñíbeis toda vez que só ten comprometidos o 16.5%. 

 

Toda vez que os fondos FEMP teñen moita importancia para Galiza formúlase a 

seguinte pregunta para resposta oral na Comisión 8ª: 

Cal é o nivel de execución dos fondos FEMP por parte do Goberno galego no 

ano 2017 e 2018? 

 

Santiago de Compostela, 17 de abril de 2019 

 

Asdo.: Montserrat Prado Cores 
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Noa Presas Bergantiños 

Luis Bará Torres 

Olalla Rodil Fernández 

Xosé Luis Rivas Cruz 

Ana Pontón Mondelo  

Deputadas e deputados do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

María Montserrat Prado Cores na data 17/04/2019 11:19:31 

 

Ana Pontón Mondelo na data 17/04/2019 11:19:36 

 

Xose Luis Rivas Cruz na data 17/04/2019 11:19:39 

 

Olalla Rodil Fernández na data 17/04/2019 11:19:41 

 

Noa Presas Bergantiños na data 17/04/2019 11:19:42 

 

Xosé Luis Bará Torres na data 17/04/2019 11:19:44 
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Reunión da Comisión 8ª, Pesca e Marisqueo

Día: 07.06.2019        Hora: 10:30

Orde do día

 

 

1.5 49418(10/POC-007822)

Grupo Parlamentario de En Marea

Miranda Pena, Flora María e Quinteiro Araújo, Paula

Sobre as medidas que vai adoptar o Goberno galego para evitar

a modificación das condicións laborais do persoal pola

empresa concesionaria do servizo de salvamento marítimo

Publicación da iniciativa, 470, 30.04.2019



 
 

 
Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Flora Miranda Pena e Paula Quinteiro Araujo, deputadas pertencentes ao 

Grupo Parlamentario de En Marea, ao abeiro do disposto no artigo 156 do 

Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para a súa resposta oral 

na Comisión 8.ª    

 

Todo o que ten a ver coa xestión dos helicópteros de salvamento marítimo, e a 

xestión do servizo por parte da Xunta nos últimos anos, non so é un despropósito 

se non un exemplo da deixadez e mal facer da conselleira responsable.  

Recordemos que dende a Consellería do Mar, vendeuse a necesidade de enaxenar 

os bens que tiñamos para o salvamento aéreo co obxectivo, segundo palabras da 

conselleira, de acadar novos e mellores dispositivos,  non so non temos mellores 

equipos, os equipos da empresa concesionaria son os mesmos dos que dispoñía a 

Xunta, se non que incrementamos os custes do servizo para ter un helicópteros 

que estaban obsoletos en palabras da Conselleira ala  polo 2015. 

Esta semana tivemos coñecemento que os profesionais da empresa Babcock 

denunciaban a intención da empresa de reducir drasticamente os seus salarios e, 

polo tanto, empeorar a calidade do servizo. Esta situación debe abordarse de 

forma inmediata polo Goberno para evitar un novo retroceso nas condicións do 

servizo que poida supoñer riscos inaceptables para un servicio como o 

salvamento marítimo  

 

Por todo o exposto, as deputadas asinantes presentan a seguinte pregunta para a 

súa resposta oral en Comisión:   
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Que medidas vai adoptar o Goberno galego para evitar as intencións da empresa 

concesionaria do salvamento marítimo que pretende deteriorar as condicións 

laborais do servizo? 

Santiago de Compostela, 25 de abril de 2019. 

 

Asdo.: Flora Miranda Pena 

Paula Quinteiro Araujo 

Deputadas do G.P. de En Marea. 

 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Flora María Miranda Pena na data 25/04/2019 11:06:49 

 

Paula Quinteiro Araújo na data 25/04/2019 11:06:56 
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Reunión da Comisión 8ª, Pesca e Marisqueo

Día: 07.06.2019        Hora: 10:30

Orde do día

 

 

1.6 49422(10/POC-007824)

Grupo Parlamentario de En Marea

Miranda Pena, Flora María e Quinteiro Araújo, Paula

Sobre o número de estacións depuradoras de augas que teñen

instalados na actualidade en Galicia mecanismos de depuración

terciaria, así como sobre os proxectos que vai implantar o

Goberno galego para evitar a actual situación de

contaminación das rías

Publicación da iniciativa, 470, 30.04.2019



 
 

 
 

Á MESA DO PARLAMENTO 

Flora Miranda Pena e Paula Quinteiro Araujo, deputadas pertencentes ao 

Grupo Parlamentario de En Marea, ao abeiro do disposto no artigo 156 do 

Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para a súa resposta oral 

na Comisión 8.ª    

 

Un dos maiores problemas cos que se atopa o noso sector do mar, é a situación 

de deterioro das nosas augas continentais, nomeadamente as nosas rías que, 

segundo numerosos informes, incluíndo varios da UE, están nun estado de 

abandono e contaminación impropios dun país que quere ser vangarda na 

explotación do seu sector primario e turístico.  

Os defectos do noso modelo de depuración, así como o crecemento urbanístico 

descontrolado no litoral teñen provocado esta situación, pero existen forma e 

modelos para superar o estado comatoso actual do noso litoral  

Por todo o exposto, as deputadas asinantes presentan a seguinte pregunta para a 

súa resposta oral na Comisión 8.ª:   

 

Que valoración fai o Goberno da situación de contaminación das rías galegas? 

Cantas das centrais de depuración de augas do noso país teñen a día de hoxe 

instalado mecanismos de depuración terciaria? 

Que proxectos teñen previsto implantar no futuro para evitar a actual situación de 

contaminación das rías galegas? 

Santiago de Compostela, 25 de abril de 2019. 
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Asdo.: Flora Miranda Pena 

Paula Quinteiro Araujo 

Deputadas do G.P. de En Marea. 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Flora María Miranda Pena na data 25/04/2019 12:09:13 

 
Paula Quinteiro Araújo na data 25/04/2019 12:09:22 
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Reunión da Comisión 8ª, Pesca e Marisqueo

Día: 07.06.2019        Hora: 10:30

Orde do día

 

 

1.7 49579(10/POC-007842)

Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia

Toja Suárez, María Dolores e Otero Rodríguez, Patricia

Sobre as actuacións concretas levadas a cabo polo Goberno

galego nos últimos cinco anos contra o furtivismo na reserva

mariña dos Miñarzos, en Lira, así como as medidas que vai

desenvolver para evitar os continuos conflitos cos furtivos

nela

Publicación da iniciativa, 476, 14.05.2019



 
 

 
Rúa do Hórreo, s/n, Parlamento de Galicia. 15702 SANTIAGO DE COMPOSTELA 

Tlf: 981 551 530 · gp-socialista@parlamentodegalicia.es 

Á Mesa do Parlamento 

 

 

María Dolores Toja Suárez e Patricia Otero Rodríguez, deputadas pertencentes 

ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia ao abeiro do disposto no 

artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa mesa a seguinte 

pregunta para a súa resposta oral na Comisión 8ª. 

 

A cuestión do furtivismo resulta de claro e relevante interese para os socialistas, 

por iso temos achegado á comisión de pesca e marisqueo, varias propostas e 

preguntas sobre esta cuestión. A nosa posición, fronte ao maior inimigo da 

actividade marisqueira das nosas costas, é nítida, de defensa da legalidade, a 

produción e a calidade do traballo dos profesionais do mar. 

 

Unha zona afectada gravemente é a Reserva Mariña dos Miñarzos (Lira), de 

feito, así se puxo de manifesto recentemente, a raíz do debate no Parlamento de 

Galicia, sobre a concesión discrecional de indulto para Manuel Antonio Martínez 

Lustres, en relación á pena que se lle impuxo.  

 

As persoas que traballan nesa zona, ven con indefensión como os furtivos, nese 

caso un grupo de persoas coñecidas na zona, actúan libremente. A veciñanza vive 

atemorizada ante estas persoas que actúan de xeito reiterado, e co temor de que 

se volvan a producir incidentes graves.  

 

Desde o Grupo Parlamentario Socialista temos proposto na Comisión de Pesca e 

Marisqueo cuestións como:  

 

a) axilizar os pagos ás confrarías que permiten contratar vixilancia, para reforzar 

esta; 

 

b) afondar nas políticas de sancións aos infractores e tamén á rede de 

beneficiarios do furtivismo; 

 

c) defender o valor das campañas de concienciación sobre o negativo do 

consumo de produtos que proceden do furtivismo.  

 

Pero sempre que estas propostas foron presentadas polo PSdeG, atopámonos a un 

PP e á Xunta de Galicia, votando en contra, co argumento de que non cabía 

formular esas cuestións porque, ou ben non había problemas nesas cuestión 

específicas ou ben xa se está traballando nelas.  

 

Sería, polo tanto, hoxe un bo momento para reflexionar sobre estas cuestión e 

celebrariamos que o PP se fose achegando de maneira clara ás posicións que os 
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Rúa do Hórreo, s/n, Parlamento de Galicia. 15702 SANTIAGO DE COMPOSTELA 

Tlf: 981 551 530 · gp-socialista@parlamentodegalicia.es 

Socialistas vimos defendendo, evitaríanse situacións como a acontecida na 

Reserva Mariña dos Miñarzos. 

 

Por iso as deputadas que asinan formulan as seguintes preguntas: 

 

 

1ª) Coñece a Goberno galego a situación de furtivismo activo na Reserva Mariña 

dos Miñarzos (Lira)? 

 

2ª) Que actuacións concretas contra o furtivismo levou a cabo o Goberno galego 

na Reserva Mariña dos Miñarzos (Lira) no cinco últimos anos? 

 

3ª) Vai levar a cabo o Goberno galego algún tipo de medida para evitar os 

continuos conflitos que xorden na Reserva Mariña dos Miñarzos (Lira) como 

consecuencia da liberdade coa que actúan os furtivos? Se for o caso, cando?  

 

 

Pazo do Parlamento, 3 de maio de 2019 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
María Dolores Toja Suárez na data 03/05/2019 13:49:15 

 
Patricia Otero Rodríguez na data 03/05/2019 13:49:27 
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Reunión da Comisión 8ª, Pesca e Marisqueo

Día: 07.06.2019        Hora: 10:30

Orde do día

 

 

1.8 49928(10/POC-007884)

Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia

Otero Rodríguez, Patricia e Toja Suárez, María Dolores

Sobre o número de emerxencias en terra e de traslados

hospitalarios non derivados de rescates no mar atendidos polo

helicóptero "Pesca II" na Mariña lucense entre os anos 2010 e

2019, así como a necesidade de apoio do servizo do 061 nestes

casos

Publicación da iniciativa, 479, 22.05.2019



 
 

 
Rúa do Hórreo, s/n, Parlamento de Galicia. 15702 SANTIAGO DE COMPOSTELA 

Tlf: 981 551 530 · gp-socialista@parlamentodegalicia.es 

Á Mesa do Parlamento 

 

Patricia Otero Rodríguez e María Dolores Toja Suárez, deputadas pertencentes 

ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no 

artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa mesa a seguinte 

pregunta para a súa resposta oral na Comisión 8ª. 

O pasado día 29 de abril de 2019 publicáronse os pregos de condicións técnicas 

do concurso público para a prestación do servizo de transporte sanitario urxente 

ofertado polo Servicio Galego de Saúde e a Fundación de Urxencias Sanitarias de 

Galicia-061. 

No novo concurso público de servizos de transporte sanitario urxente, que se 

atopa en fase de licitación, o persoal das ambulancias estará composto por 2 

técnicos/as de emerxencias, un/unha médico /a e un/unha enfermeiro /a, agás nas 

ambulancias de Foz, Monforte e O Salnés, onde a Xunta de Galicia suprime un 

destes técnicos nos pregos. 

Este servizo de urxencias extrahospitalarias atende patoloxías tempodependentes, 

é dicir, onde a vida dos doentes corre perigo, e con este novo servizo non se pode 

asegurar a calidade na atención das persoas. O equipo humano é fundamental 

para atender esas patoloxías ou situacións e, polo tanto, a presenza das dúas 

persoas técnicas para poder localizar e chegar ao punto da emerxencia é 

fundamental sobre todo nunha zona rural como é o ámbito de actuación deste 

recurso de soporte vital avanzado. 

Na actualidade a ambulancia medicalizada con base en Foz conta en cada quenda 

de garda con dous TES, un médico e un DUE, coma o resto de ambulancias 

medicalizadas do territorio galego. Tras o recorte de persoal a dotación humana 

só estará formada por un TES, un médico e un DUE, situación que non se 

producirá no resto das ambulancias medicalizadas de Galicia. 

Esta supresión dun TES na ambulancia de Foz suporá diferencias na atención que 

sufrirán os habitantes de Foz e da Mariña lucense en xeral e creará a figura de 

pacientes de 1ª e de 2ª. 

O Partido Popular de Galicia ataca unha vez máis a sanidade pública da Mariña 

de Lugo, con este novo recorte de persoal. 
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Rúa do Hórreo, s/n, Parlamento de Galicia. 15702 SANTIAGO DE COMPOSTELA 

Tlf: 981 551 530 · gp-socialista@parlamentodegalicia.es 

Desde o Grupo Socialista pedímoslle ao Goberno Popular da Xunta de Galicia 

que garanta, para a Mariña de Lugo, a igualdade de condicións coas ambulancias 

medicalizadas do resto de Galicia. 

A maiores no ano 2011 recortouse o horario da ambulancia asistencial con base 

en Foz. Un servizo, que a día de hoxe segue cun inxustificado horario recortado a 

12 horas, que empeora os tempos de resposta. 

Ante as protestas xeradas na Mariña lucense a xerencia do 061 asegurou que 

pode cubrir esta zona cos dous helicópteros medicalizados. Afirmación esta que é 

falsa, xa que a comarca da Mariña de Lugo é unha das poucas zonas de Galicia 

que se atopa fóra das isocronas do dito recurso. Os Técnicos de Emerxencias 

Sanitarias aseguran que a presencia do H3 e H4 é testemuñal na Comarca. Os 

helicópteros do 061 só voan cando as condicións meteorolóxicas e de visibilidade 

son boas, algo que non é habitual debido a néboa que se acumula na Serra do 

Xistral.  

O PP da Mariña recorda na prensa que o helicóptero do Pesca II tamén fai 

traslados sanitarios. Segundo os Técnicos de Emerxencias Sanitarias esta 

información é enganosa, xa que aseguran que a misión do Pesca II non é realizar 

traslados sanitarios nin atender emerxencias en terra, senón que a súa misión é 

marítima realizando rescates no mar e o posterior traslado aos hospitais. 

Ocasionalmente realizan rescates en terra en lugares de difícil acceso pero 

sempre, tanto nos recates no mar coma en terra, con apoio do 061, xa que a 

dotación dos helicópteros non dispón de médico. 

O director do 061 asegura que se priorizan os servizos interhospitalarios, pero os 

Técnicos de Emerxencias Sanitarias recórdanlle que o SVA da Mariña o 70 % 

dos seus servizos son primarios, é dicir, que atenden as emerxencias na rúa como 

poden ser as paradas cardiorrespiratorias, accidentes de tráfico, accidentes 

laborais, hipoglucemias…  

Por iso as deputadas que asinan formulan as seguintes preguntas: 

1ª. Cantas emerxencias en terra, así como traslados hospitalarios non derivados 

de rescates no mar, atendeu o Pesca II na Mariña de Lugo entre os anos 2010 a 

2019? 

2ª. Cando o Pesca II acode a emerxencias en terra ou ben a rescates no mar 

necesita do apoio do servizo do 061? 

Pazo do Parlamento, 15 de maio de 2019 
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Asinado dixitalmente por: 

 
Patricia Otero Rodríguez na data 15/05/2019 13:59:10 

 
María Dolores Toja Suárez na data 15/05/2019 13:59:19 

 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
rIc

t8
V

I3
g9

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/


	CONVOCATORIA DO 07 do xuño do 2019
	RELACIÓN DE MEMBROS
	1. Preguntas orais
	1.1 10/POC-006854
	43334

	1.2 10/POC-006921
	43578

	1.3 10/POC-007497
	47188

	1.4 10/POC-007791
	49251

	1.5 10/POC-007822
	49418

	1.6 10/POC-007824
	49422

	1.7 10/POC-007842
	49579

	1.8 10/POC-007884
	49928




